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Bu kitap, tarihin sıfır noktasından günümüze dek yaşama 
ışık tutan Peygamberler Şehri halkına ithaf olunur…

1910-1920 yılları arası çekilmiş olan Rızvaniye Camii ve Balıklıgöl’de 
balıkları besleyen ziyaretçiler 1

1 http://hdl.loc.gov/loc.pnp/cph.3c38573
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ÖNSÖZ

12.000 yıllık geçmişiyle tarihin sıfır noktasına ev sahipliğinde bulunan 
Urfa kenti, ilkçağlardan günümüze insanoğlunun yerleşmesine uygun 
ekolojik şartlara sahip olmasıyla birlikte inanç dünyasıda gelişmeye baş-
lamıştır. Urfa yöresi ilkçağlardan itibaren inanç ve kültür kenti özelliği ka-
zanmış ve halen devam ettirmektedir. Son dinin (hak din) tebliğcisi Pey-
gamber efendimiz Hz. Muhammed (s.a.v) “Ben O’nun duasıyım” dediği 
atası Hz. İbrahim Aleyhisselam’ın doğduğu makamı ve zalim kral Nemrut 
tarafından ateşe atıldığına inanılan ve ateşin suya dönüştüğü kutsal gölün 
bulunduğu bu şehirde doğmak ve yaşamak büyük bir onurdur.

Binlerce yıllık geçmişiyle birçok toplum ve inanç çerçevesinde oluşan 
mitleri, efsaneleri, hikayeleri ve rivayetleriyle kutsal göl olarak kabul gör-
müştür. Paganların Atargatis kültü çerçevesinde bereket/verimlilik tanrı-
çası olarak inandıkları tanrıça Atargatis mekânı, semavi dinler (Musevi-
lik, Hristiyanlık ve Müslümanlık) için Hz. İbrahim’in ateşe atıldığı mekân 
olarak kabul gören, kutsal göl hakkındaki geçmişi, inanca ait sembolleri, 
mimarisi, fauna ve florası hakkında derli toplu kaynak eksikliği gideril-
meye çalışılmıştır. Arkeolojik kazılardan, eski vakayiname ve seyyahların 
yazdıklarından faydalanılmıştır.

İncil ve Kur’an-ı Kerim öğretilerinde misafirperverliği ve sofrasının 
herkese açıklığıyla anlatılan Hz. İbrahim Aleyhisselam’ın doğduğu ve 
ateşe atıldığı kutsal göl hakkındaki kitabın hazırlanması sırasında Ba-
lıklıgöl’ün tarihi fotoğraflarını kullanmamıza sunan Sayın Huşamadyan 
Derneği’ne ve güncel fotoğraf için Sayın Mustafa AKGÜL’e teşekkürleri-
mizi bir borç biliriz. Destek ve iş birliği için Sayın Siracettin İLHAN’a 
teşekkür ederiz. Bu eserde gölün kuzeybatı kesimindeki rasathane olarak 
kullanılma özelliğini ve kaynak bilgi tedariki için büyük hat üstadı Sayın 
Mahmut DÖRTBUDAK hocamıza da sonsuz teşekkür ederiz.

Nisan, 2022

Prof. Dr. Tahir ÖZCAN
Prof. Dr. Gülnaz ÖZCAN

Dr. Muhammed Yaşar DÖRTBUDAK
Selahattin Eyyubi GÜLER
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PREFACE

Urfa city, which is home to ancient civilizations with its history of 
12.000 years have ecological conditions suitable for human settlement. 
Urfa city is also an important geography in terms of many religions. Our 
Prophet, the messenger of the last religion (true religion), prophet Mu-
hammad (peace be upon him) said the following about prophet Abraham 
(peace be upon him) and Urfa city. “I’m his prayer”; for prophet Abraham 
(peace be upon him). It is a great honor to be born and live in this city 
where prophet Abraham (peace be upon him) was born and where the 
sacred lake where the fire turns into water and which is believed to was 
thrown into the fire by the cruel king Nimrod.

Urfa city has been accepted as a sacred area with its myths, legends, 
stories and narrations formed for many societies and religions for thou-
sands of years. The goddess Atargatis, which the pagans believed as the 
goddess of fertility / fertility in the Atargatis culture, is the prophet for the 
heavenly religions (Judaism, Christianity and Islam). It has been tried to 
eliminate the lack of tidy resources about the holy lake, which is accepted 
as the place where prophet Abraham was thrown into the fire, about the 
symbols of faith, architecture, fauna and flora. Ancient chronicles and the 
writings of travelers were used from archaeological excavations.

In the teachings of the Bible and the Qur’an, we would like to thank the 
Houshamadyan Association for providing us with the historical photog-
raphs of Balıklıgöl (Fish Lake) during the preparation of the book about 
the holy lake where prophet Abraham (peace be upon him) was born and 
thrown into the fire, and to Mr. Mustafa AKGÜL for the updated photo. 
We would like to thank Siracettin İLHAN for collaboration and Mahmut 
DÖRTBUDAK who is our great calligrapher for his feature of being used 
as an observatory in the northwestern part of the lake in this work and 
for supplying source information.

April, 2022

Prof. Dr. Tahir Özcan
Prof. Dr. Gülnaz Özcan

Dr. Muhammed Yaşar Dörtbudak
Selahattin Eyyubi Güler
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PRÉFACE

La ville d’Urfa, qui abrite le point zéro de l’histoire avec ses 12000 
ans d’histoire, a commencé à se développer dans le monde de la foi avec 
des conditions écologiques propices à l’établissement de l’humanité depuis 
le plus jeune âge jusqu'à nos jours. La ville d'Urfa a gagné et continue 
d'être une ville de foi et de culture depuis le plus jeune âge. C'est un grand 
honneur de naître et de vivre dans cette ville, où le prophète Muhammad 
(que la paix soit sur lui), le messager de la dernière religion (religion juste) 
a dit: «Je suis Sa prière», le lieu de naissance de son ancêtre, Abraham (la 
paix soit sur lui), et le lac sacré où le feu aurait été jeté dans le feu par le 
roi cruel Nemrut et où le feu s'est transformé en eau.

Avec ses milliers d'années d'histoire, il a été reconnu comme un lac 
sacré avec ses mythes, légendes, histoires et légendes formées dans le cadre 
de nombreuses sociétés et croyances. Dans le cadre du culte d'Atargatis, 
le lieu de la déesse Atargatis, que les païens croyaient être la déesse de la 
fertilité / efficacité, était considéré comme le lieu où Abraham était jeté 
dans le feu pour les religions célestes (judaïsme, christianisme et musul-
manisme), et le manque de ressources soignées sur le lac sacré, les symbo-
les de la foi, de l’architecture, de la faune et de la flore ont été essayés d'être 
éliminés. Nous avons utilisé des fouilles archéologiques, des cas anciens et 
des écrits de voyageurs.

Nous avons une dette de gratitude envers l’Association Hushamien-
ne, qui nous a offert les photographies historiques de Balikligöl lors de 
la préparation du livre sur le lac sacré où Abraham Aleyhisselam est né 
et jeté dans le feu, et à M. Mustafa AKGÜL pour la photo actuelle, qui 
est expliquée dans la Bible et les enseignements Coraniques avec hospita-
lité et ouverture à tous. Nous tenons à remercier Siracettin İLHAN pour 
sa collaboration. Dans ce travail, nous tenons à remercier notre grand 
maître de calligraphie, M. Mahmut DÖRTBUDAK, pour son utilisation 
comme observatoire dans la partie nord-ouest du lac et pour la fourniture 
d’informations de source.

Avril, 2022

Prof. Dr. Tahir Özcan
Prof. Dr. Gülnaz Özcan

Dr. Muhammed Yaşar Dörtbudak
Selahattin Eyyubi Güler
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